



Burma Monitor  
 Research & Monitoring

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့မှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ခွေးခန်းမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်း တင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ ၏ အမြင်နှင့် အာဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲမှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များပေးပို့လိုပါက [bcmg.burma.org@gmail.com](mailto:bcmg.burma.org@gmail.com) နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း	ဒေသ
၁၃.၁၂.၂၀၁၇	ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ လိုင်ဇာမြို့အနီးရှိ ဝေကြိုင်၊ မုန်လိုင်ခတ် စစ်ပွဲရှောင် စခန်းအနီးသို့ ထိုးစစ်ဆင်မှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့၏ သတင်းပြန်ကြားရေးဖြစ်သော ဖေဘူတ် လူမှုကွန်ယက် စာမျက်နှာမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NAB)	TMT- စစ်ရှောင်စခန်း	ကချင်
	ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အင်ခေါင်းပါ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းရှိ အိမ်ခြေ ၁၀၀ ကျော်ပျက်စီးနေပြီး ကူညီမှုများလည်း မရရှိသည့် အတွက် အခက်ကြုံနေကြောင်းနှင့် အင်ခေါင်းပါဒုက္ခသည်စခန်းတွင် ဗန်းမော်နှင့် မိုးမောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကချေ၊ မန်ဒါ၊ လွယ်ရင်း၊ မဇွပ်ပါ၊ စိန်လုံကုန်း၊ ဆားယန်း၊ ဆန်ကာ ကျေးရွာများအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၆ ရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၃၅၃ အိမ်ထောင်စုရှိပြီး၊ လူဦးရေ ၁၈၇၉ ဦး နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်းအား အင်ခေါင်းပါ စစ်ဘေးရှောင်စခန်း တာဝန်ခံ ဦးဘရန်မိုင်မှ ပြောခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် နေအိမ်များအား မိုးကာများ၊ ပလပ်စတိတ်များဖြင့် ကာရံပြီး နေထိုင်နေရသည်ဟု စစ်ဘေးရှောင် တစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ (BNI)	IDP	ရှမ်း
	ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ နမ့်ကွတ်ရွာအနီး လားရှိုး- မူဆယ်သွား ပြည်ထောင်စု ကားလမ်းမကြီးပေါ်၌ Oriental Highway Co.,Ltd မှ လမ်းပြုပြင်ခြင်း၊ လမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) နှင့် တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)မှ အင်အား ၄၀ ဦးခန့်ရောက်ရှိလာပြီး သေနတ်များပစ်ဖောက်ကာ ယာဉ်သွားလာမှုများအား ရပ်တန့်စေ၍ လမ်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေ သည့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးသက်နိုင်ဦး အပါအဝင် ဝန်ထမ်းအမျိုးသား ခုနစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းပြန်ကြားရေးဖြစ်သော ဖေဘူတ်လူမှုကွန်ယက် ဖော်ပြခဲ့သည်။ တအာန်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA) ၏ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဝိုလ်မူးချုပ် တာဘုန်းကျော်မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခဲ့သော အဖွဲ့အစည်းမှာ TNLA မဟုတ်ကြောင်း မီဒီယာများသို့ ဖြေကြား၍ စွပ်စွဲမှုအား ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ (Mizzima) (Military) (VOA) (Irrawaddy)	HR-Violation	ရှမ်း
	ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာရှိ မိုင်ခွန်ပယင်း မော်တွင်နေထိုင်သော ဦးစောအောင်(ဘ) ဦးတင်အောင်သည် အဆိုပါ မော်အနီး ပယင်းတူးဖော်ရန်တိုက်မိုင်းတစ်လုံးအား တိုက်မိပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ပြီး တနိုင်းပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဆေးဝါးကုသမှု ခံယူခဲ့ရသည်။ (Military)	မြေမြှုပ်မိုင်း	ကချင်
	ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက် ရက်စွဲဖြင့်လည်း ကာမိုင်းမြို့နယ်မှ ဖားကန်မြို့နယ်သို့ သွားသည့် ကားလမ်းပေါ်တွင် ထောင်ထားသည့် မိုင်း ၂လုံး ပေါက်ကွဲသဖြင့် ခရီးသွား ၃ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ကန်ပိုက်တည် မြို့နယ်ခွဲတွင်လည်း ထောင်ထားသည့် မိုင်းနင်းမိသဖြင့် တောင်ယာမှ ပြန်လာသည့် ဒေသခံတဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ (Irrawaddy)	မြေမြှုပ်မိုင်း	ကချင်

	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မိုးကိုးမြို့မှ သင်းထောက်ဆရာ ဦးခွမ်ဒေါ်နောင်လတ်နှင့် ဦးလန်ကျော်ဂမ်ဆိုင်းတို့အား ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA) နှင့်ပတ်သတ်သည်ဟု ဆိုတာ လားရှိုးမြို့နယ်တရားရုံးမှ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းအပေါ် ၎င်းတို့နှစ်ဦး၏ ရှေ့နေဖြစ်သော ရှေ့နေ ဦးဘရန်ဒီမှ ပထမအကြိမ် အယူခံအား လားရှိုး ခရိုင်တရားရုံးမှ ပယ်ဖျက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>)</p> <p>မြန်မာပြည်အခြေစိုက် ရိုက်တာ သတင်းဌာနက သတင်းထောက် ကိုသက်ဦးမောင် (ခေါ်) ဝလုံးနှင့် ကိုကျော်စိုးဦး (ခေါ်) မိုးအောင် တို့၏ လက်ထဲတွင် မောင်တောမြို့နယ် လုံခြုံရေး ရဲတပ်ဖွဲ့အစီရင်ခံစာ မိတ္တူအချို့တွေ့ရှိခဲ့သောကြောင့် ဟုဆိုကာ ထောက်ကြံ့ ရဲစခန်းမှ အစိုးရ လျှို့ဝှက်ချက်များ အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၆ နှင့် ဖမ်းဆီးပြီး အမှုဖွင့် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ သတင်းထောက်နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးခံရမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာ ဂျာနယ်လစ်များ အသင်း၊ မြန်မာ ဂျာနယ်လစ် ကွန်ရက်၊ မြန်မာ ဂျာနယ်လစ် သမဂ္ဂ၊ Burma News International ၊ မြန်မာ အမျိုးသမီး ဂျာနယ်လစ်များ အသင်း၊ မြန်မာ မီဒီယာ ရှေ့နေများ ကွန်ရက်၊ မြေလတ် ဂျာနယ်လစ် ကွန်ရက်၊ မြန်မာ ဂျာနယ်လစ် ကွန်ရက် (ဧရာဝတီ) ၊ လားရှိုး သတင်းထောက်များ အဖွဲ့၊ မြန်မာ ဂျာနယ်လစ် ကွန်ရက် (မုံရွာ)၊ တောင်ကြီး ဂျာနယ်လစ်များအသင်းနဲ့ အာရကန် ဂျာနယ်လစ်များအသင်း များမှ သဘောထား ကြေညာချက်တစောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ သတင်းထောက်နှစ်ဦးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းပါဝင်သည်ဟု ဆိုကာ ရဲဝန်ထမ်း နှစ်ဦးကိုလည်း နိုင်ငံတော် လျှို့ဝှက် အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ အပြင်ရဲစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေများအရ အစိုးရမှ တရားခွဲဆိုခဲ့သည်။ (<a href="#">mmtime</a>) (<a href="#">mmtime</a>) (<a href="#">BBC</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">TheLadies</a>) (<a href="#">TheLadies</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">MyanmarNow</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">VOA</a>) (<a href="#">VOA</a>) (<a href="#">Irrawaddy</a>) (<a href="#">Irrawaddy</a>) (<a href="#">Frontier</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">VOA</a>) (<a href="#">VOA</a>) (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">mmtime</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">BBC</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၁၊ ၁၂၊ ၁၃ ရက်တို့တွင် မော်လမြိုင် ရာမညဟိုတယ်၌ ဒုတိယအကြိမ်ကျင်းပခဲ့သည့် အမျိုးသားအဆင့် အကြောင်းအရာ အလိုက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အကြို မွန်ပြည်နယ်အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ်မှ ထွက်ရှိခဲ့သော စာတမ်း ၂ စောင်အား ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်နှင့် ၃ ရက်တွင် နေပြည်တော်၌ ပြုလုပ်မည့် အမျိုးသားအဆင့် အကြောင်းအရာ အလိုက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲသို့ တင်သွင်းမည်ဖြစ်သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>)</p>	<p>၁၇(က)</p> <p>Reuters</p> <p>Civil Society Fourm</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>မွန်</p>
<p>၁၄.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့ တိုက်ပွဲ ရှစ်ကြိမ်ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း KIA ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူ မှ ပြောခဲ့သည်။ နံနက်ပိုင်း ၈ နာရီကျော်မှ စတင်၍ ညနေပိုင်းထိ တပ်မဟာ ၅ လက်အောက်ခံရှိ ရှေ့တန်း စခန်းဖြစ်သော ဝါဒေါက်ဒေသနှင့် တနိုင်းမြို့နယ် တပ်မတော် ၂ လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း ၁၄ ဒေသတွင် မြေပြင်တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့(KIO/KIA) ဌာနချုပ် လိုင်ဇာမြို့အနီးရှိ ဝေကြိုင်၊ မုန်လိုင်ခတ် စစ်ပွဲရှောင် စခန်းအနီးအနား အပါအဝင် ပိုင်းမော်၊ တနိုင်း ၊ မန်စီ စသည့် မြို့နယ်များတွင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ပြီး မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဂျက်လေယာဉ်သုံး၍ ဝါဒေါက်ဒေသနှင့် နှစ်ပိုင်းခန့်အ ကွာရှိ မုန်လိုင်ခတ်ဒုက္ခသည်စခန်း၌ နေထိုင်သူများ မြို့ပေါ်သို့ တိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">NAB</a>) (<a href="#">Irrawaddy</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">Kachinwaves</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">Eleven</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">7day</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မန်တုံမြို့နယ် မန်ဆာကျေးရွာနှင့် ခိုက်အော်ကျေးရွာကြား၌ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (PSLF/TNLA) နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၈၈ လက်အောက်ခံ တပ်ရင်းဖြစ်သည့် ခလရ ၃၄၄ တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။တိုက်ပွဲတွင်မြန်မာ့ တပ်မတော်မှ ၃ ဦး ကျဆုံးပြီး တအာင်းတပ်မတော်မှ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု TNLA ပိုင် ဖေဘုတ် လူမှုကွန်ယက် သတင်းပြန်ကြားရေးမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">TNLA</a>) (<a href="#">DVB</a>)</p> <p>ဒီဇင် ဘာ ၁၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်၊ ဒွန်ဘန် ကျေးရွာ၏ အရှေ့တောင်ဘက် ၃ မိုင်ခန့် အကွာရှိ တနိုင်း-မြစ်ကြီးနား ကားလမ်းပေါ်၌ တနိုင်းမြို့မှ မြစ်ကြီးနားမြို့သို့ မောင်းနှင်လျက်ရှိသည့် မြေသယ်ယာဉ်ကိုးစီးအား ကချင်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) အင်အား ၈၀ ဦးခန့်က အခွန်ကောက်ခံခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်းများမှ ငွေပေးဆောင် နိုင်ခြင်းမရှိသည့် အတွက် ယာဉ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းပြန်ကြားရေး ဖြစ်သော ဖေဘုတ်လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (<a href="#">Military</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">TheLadies</a>)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ ညနေ ၅:၀၀ နာရီအချိန်ခန့်တွင် သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း နမ့်စန်မြို့နယ် မိုင်းစစ်ကျေးရွာအုပ်စု ဟော့ဆိုင်းကျေးရွာအနီး၌ နားယိုင်းပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ သစ်ပကာတင် ထော်လာဂျီမောင်းနှင်လာသော ပြည်သူ့နှစ်ဦးအား ရပ်တန့်ခိုင်းပြီး သေနတ်ဖြင့်ချိန်ခွယ်ကာ ငြိမ်းခြောက်မှုများ ပြုလုပ်ခံသည်ဟု RCSS ပိုင်သတင်းဌာန ဖြစ်သော Taifreedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (<a href="#">Taifreedom</a>)</p> <p>၂၀၁၇ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ နေ့လည်ပိုင်း ၁၁:၃၀ နာရီဝန်းကျင်တွင် ကုန်းယောကျေးရွာအုပ်စု ခဲလုံရွာ၌ ရာအိမ်မှူးရွေးချယ်ဖို့ ကုန်းယောကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအုန်း နှင့် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ဦးမင်းထက်တို့သည် ခဲလုံဘုန်းကြီးကျောင်းသို့ အစည်းအဝေး တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဘုန်းကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း ဦးအုန်းအား စောင့်ဆိုင်းနေသည့်</p>	<p>KIA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p>	<p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>

	<p>တပ်မတော်ခြေမြန်တပ်ရင်း (ခမရ)အမှတ်-၅၁၆ တပ်ရင်းမှ ကုန်းယောကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း တပ်မတော်၏ သွားလာလှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်နေခြင်းအား ထောက်ခံကြောင်း ဦးအုန်းအား အတင်း လက်မှတ်ရေးထိုးခိုင်းခဲ့ရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအုန်းမှ လက်မှတ်ရေး ထိုးရန်ငြင်းပယ်ခဲ့ကြောင်း RCSS ပိုင် သတင်းဌာနဖြစ်သော Taifreedom က ဖော်ပြခဲ့သည်။ (<a href="#">Taifreedom</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ (၁၄) ရက်တွင်ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ စီမံကိန်းဦးဆောင်အဖွဲ့ (JMC ProjectBoard) ဒုတိယ သုံးလပတ်အစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ စီမံကိန်းဦးဆောင်အဖွဲ့ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများ ဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးရုံးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ်တို့၏ မြန်မာနိုင်ငံ ဌာနကော်မတီမှ Mr. Knut Ostby၊ စီမံကိန်းဦးဆောင်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ နော်ဝေနိုင်ငံ သံရုံး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့ (JPF) နှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ ပထမသုံးလပတ်လုပ်ငန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး အစီရင်ခံစာများ အတည်ပြုခြင်း၊ ဒုတိယသုံးလပတ် လုပ်ငန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခြင်း၊ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် စတုတ္ထ သုံးလပတ် လုပ်ငန်းများ အတွက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် လိုအပ်မည့် ပြင်ဆင်မှုများကို တစ်ပါတည်း ဆွေးနွေးခဲ့ သည်။ (<a href="#">JMC</a>) (<a href="#">JMC</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၄ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် NCA အပစ်ရပ် ၈ ဖွဲ့၏ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ PPST နှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီများအကြား ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၁) ရာစု ပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု အစည်းအဝေးအား ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကဏ္ဍအလိုက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပါဝင်ကြသည့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များမှ အကောင်အထည်ဖော်မှုများ တင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးအတွက် ပြင်ဆင်သည့် အစည်းအဝေးဖြစ်သည်။ (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">MOI</a>) (<a href="#">MOI</a>) (<a href="#">NMG</a>) (<a href="#">KNUHQ ENG</a>) (<a href="#">TheLadies</a>) (<a href="#">KNUHQ ENG</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၊ The Park Hotel၌ ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီတိုးချဲ့အစည်းအဝေးအား ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (<a href="#">UNFC</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်တွင် တိုကျိုမြို့၊ ပြုလုပ်သည့် ကွန်းဖရင့်တစ်ခု၌ ရန်ကုန်အခြေစိုက် ရိုက်တာသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်နှစ်ဦး ကိုဝလုံး နှင့် ကိုကျော်စိုးဦး တို့အား မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ လျှို့ဝှက်ချက် အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ နှင့် ဖမ်းဆီးထားလိုက်ခြင်းအပေါ် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယိုဂုတာရက်စ်က ဖြစ်တင်ပြောကြားခဲ့သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">PresidentOffice</a>) (<a href="#">VOA</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင် ကုမင်းမြို့၌ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော် ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးရာဌာန အာရှရေးရာ အထူးသံကိုယ်စားလှယ် ဆွန်ကော်ရှန်း နှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (<a href="#">RFA</a>)</p>	<p>JMC Project Board meeting</p> <p>PPST</p> <p>UNFC အစည်းအဝေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>ဂျပန်</p> <p>တရုတ်</p>
<p>၁၅.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်တွင် ဂျာမနီအစိုးရသည် ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ ပဋိပက္ခ ဒဏ်ခံရသော ပြည်သူများသို့ အခြေခံ စားနပ်ရိက္ခာများဖြစ်သော ဆန်၊ ပဲ အမျိုးမျိုးနှင့် ဆားတို့ကို လစဉ်ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဟု ဂျာမနီသံရုံးမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကူညီထောက်ပံ့မှုအတွက် ဂျာမနီအစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ လူမှုကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် Myanmar Country Strategic Plan စီမံကိန်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေ ကူညီခြင်း ဖြစ်ပြီး လူသားအကျိုးပြု လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် World Food Program သို့ ယူရို ၁ သန်း (ခန့်မှန်းခြေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၁၇ သန်း) ကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ လိုင်ဇာမြို့အနီးအား လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် လိုင်ဇာနှင့် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာရှိ မုန်လိုင်ခတ်ဒုက္ခသည်စခန်း၌ နေထိုင်သူများ မြို့ပေါ်သို့ တိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ (<a href="#">NAB</a>) (<a href="#">NMG</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">Eleven</a>) (<a href="#">NAB</a>) (<a href="#">7day</a>)</p>	<p>ဒုက္ခသည်စခန်း နှင့် နိုင်ငံတကာ အလှူရှင်</p> <p>စစ်ရှောင်ပြည်သူ</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ကချင်</p>

	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်နဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်ဦး တို့ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့သည် ဝ ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေး တပ်မတော် UWSA က ခေါင်းဆောင်များ နှင့် ၂၀ ပင်လုံညီလာခံ တက်ရောက်ရေးနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရေးအတွက် သီးခြားတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်နဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်ဦး တို့ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့သည် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA) နှင့် ၂၀ ပင်လုံညီလာခံ တက်ရောက်ရေးနှင့် NCA လက်မှတ်ရေး ထိုးရေးသီးခြားတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a></p> <p>၂၀၁၇ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပလက်ဝမြို့၌ ကျင်းပသော (၄၃) ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ ဂုဏ်ပြုညစားစားပွဲ ခေါင်းစဉ်အား မသုံးစွဲရန် သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များမှ ဖိအားပေးခြင်းကြောင့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ဂုဏ်ပြုညစား စားပွဲ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြောင်းလဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ <a href="#">(BNI)</a></p> <p>တရုတ်အစိုးရက ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီအား ပံ့ပိုးကူညီမှုအဖြစ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ငါးသိန်းကို တရုတ်နိုင်ငံ၏ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ စွန်းဂေါ်ရှန်း (H.E. Mr. Sun Guoxiang) က ပေးအပ် လှူဒါန်းရာ JMC-U ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်က လက်ခံပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ JMC-U ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့် ဦးဆောင်သော တာဝန်ရှိသူများနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ စွန်းဂေါ်ရှန်း (H.E. Mr. Sun Guoxiang) ဦးဆောင်သော တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ <a href="#">(JMC)</a></p> <p>ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြန်လည်စွန့်လွှတ်မြေများ နိုင်ငံတော်သို့ အပ်နှံပြီးစီးမှုသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၁၇ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်နေ့အထိ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး တပ်မှ ပြန်လည်စွန့်လွှတ်မြေသည် ၂၀၉၀၆၂.၇၃ ဧက ရှိကြောင်း သိရသည်။ <a href="#">(BNI)</a></p> <p>၂၀၁၇ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၄၃) ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ <a href="#">(PresidentOffice)</a></p>	<p>၀ - PC တွေ့ဆုံပွဲ</p> <p>KIA - PC တွေ့ဆုံပွဲ</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ် နေ့</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>မြေယာ ပြဿနာ</p> <p>သဝဏ်လွှာ</p>	<p>တရုတ်</p> <p>တရုတ်</p> <p>ချင်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၁၆.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA တပ်ဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်ပွားနေပြီး မြန်မာ့ တပ်မတော်မှ ဆန်အိတ်သယ်ဆောင်ခွင့် ကန့်သတ်ထားတာကြောင့် ဆန်ဈေးနှုန်းများ အဆမတန် တက်သွားသည်ဟု ပလက်ဝမြို့နယ် များမှ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် စစ်ဘေး ဒုက္ခသည် ၁၅၀၀ ကျော်ရှိနေပြီဖြစ်ပြီး တိုက်ပွဲအကြိမ်အရေအတွက် ၁၀၀ ကျော်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA)</a></p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းဒေသရှိ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့ဖြစ်ပွားသည့်တိုက်ပွဲများကြောင့် တနိုင်းဒေသတွင် စားနပ်ရိက္ခာ ပြတ်တောက်နေပြီး၊ စစ်ရေးအခြေ အနေမှာ အချိန်မရွေး တိုက်ပွဲများပြန်လည်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကြောင်း KIO ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူမူပြောသည်။ " <b>နေ့တိုင်းလိုတော့ မဟုတ်ပါဘူး။ ၃ ရက်မှာ တစ်ခေါက်လောက်တော့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တပ်မတော်ဘက် နဲ့ စစ်ကြောင်းတွေက ပြန်ပြီး အင်အားတွေ လည်းဖြည့်နေတုန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆိုတော့ အချိန်မရွေးကတော့ တိုက်ပွဲပြန်ဖြစ်နိုင်တာပေါ့။</b> " ဟု ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူမူပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(Mizzima)</a></p> <p>လားရှိုး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ကွတ် ကျေးရွာလမ်းပိုင်းတွင် လမ်းခင်းနေသော Oriental Highway ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းခုနစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထားရာမှဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်၌ ပြန်လွတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့မှပြောသည်။ " <b>နှစ်ယောက်က အရင်ပြန် လွတ်လာတယ်။ နောက်ထပ် ငါးယောက်လည်း ထပ်လွတ်လာတယ်။ ဘာကြောင့်ဖမ်းဆီးတယ်။ ဘယ်လို လွတ်လာတယ် ဆိုတာ အဖမ်းခံရသူတွေပဲ သေချာသိမယ်</b>" ဟု ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(7Day)</a> <a href="#">(VOA)</a></p> <p>သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် လဲချားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ ဝမ်ပန်ပြည်သူ့စစ် တပ်မဟာ ၇၅၈ မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ တပ်သားသစ်များ စုဆောင်းပေးရန်နှင့် တပ်သားသစ်များမရပါက ဒဏ်ကြေးငွေပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း သျှမ်းဘာသာဖြင့် ရေးသားပေးပို့ခဲ့သည်။ <a href="#">(Tai Freedom)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် DPN ဒုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် နိုင်အောင်မင်း ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p> <p>DPN-PC</p>	<p>ချင်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p>



	<p>ကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN ခေါင်းဆောင်များ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေး ရန် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ခရီးစဉ်တွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တို့နှင့် UNFC မှ ထိပ်သီး ခေါင်းဆောင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အတွက် အကြံပြုချက်များ ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်သည်ဟု အမည်မဖော်လိုသည့် တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးမှ ပြောသည်။ <a href="#">(NMG) (The Ladies)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ၁၆ရက်နေ့တွင် ဒီမောဆိုမြို့မှာ ပြုလုပ်သည့် ပါတီ စုံညီတွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်တွင်းစစ်ရပ်စဲရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့် မြတ်ရေးသည် လမ်းစပျောက်နေတုန်းပဲဖြစ်သည်ဟု ကယန်းအမျိုးသားပါတီမှ ကြေညာခဲ့သည်။ <a href="#">(DVB)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့တွင်ချင်းပြည်နယ်ကန် ပက်လက်မြို့တွင် ဒုတိယအကြိမ် ချင်းအရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ပွဲမှ ချင်းလူမျိုးများနေထိုင်ရာဒေသများရှိ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကြောင့် ချင်းပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ဆုံး ရှုံးရပြီး လုံခြုံမှုမရှိခြင်းကို ချင်းအရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အထူးစိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ ပြည်သူလူထုအား ထိခိုက်စေ သည့်လုပ်ရပ်များကို ဆောင်ရွက်သည့် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းကိုမဆို ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း ချင်းအရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ သဘောထားကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(Eleven)</a></p>	<p>တိုင်းရင်းသား ပါတီ ကြေညာချက်</p> <p>Civil Society Statement</p>	<p>ကယား</p> <p>ချင်း</p>
<p>၀၇.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIO/KIA နှင့် မြန်မာ့ တပ်မတော်တို့ တစ်နိုင်ဒေသအတွင်း တိုက်ပွဲပြင်း ထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု KIO/KIA သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူးကြီးနောဘူမှပြောသည်။ ကချင်ပြည်နယ် တစ်နိုင်ဒေသအတွင်းရှိ KIO/KIA တပ်မဟာ ၂ တပ်ရင်း ၁၄ ဖက်တွင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သကဲ့သို့ မန်စီမြို့နယ်ရှိ တပ်မဟာ ၃ တပ်ရင်း ၁၂ ဖက်တွင်လည်း တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု KIO/KIA မှ ပြောသည်။ <a href="#">(NMG)</a></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် ပင်လုံမြို့၌ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပမည့်ရှမ်းအမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအကြို ပထမဆုံး အကြိမ် လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ လွိုင်လင်တိုက်နယ်ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ဌေးဦးဆောင်ပြီး အင်အား၄၀ခန့်ဖြင့် ရောက်တား ဖြစ်ခဲ့သည်။ RCSS တောင်ကြီး ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးမှ "အမှန်လင်းခေးမှာ လုပ်မယ်ဆိုကတည်းက ခွင့်ပြုချက်ရပြီးသား၊ NCA လမ်းစဉ်အတိုင်း ကျနော်တို့သွားနေတာပေါ့။ လင်းခေးမှာလုပ်မယ်ပွဲကို လူထုကိုရှင်းပြဖို့ပါ။ အခုလို တားဆီး ခံရတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အဟန့်အတား ဖြစ်စေတယ်"လို့ ပြောသည်။ လူထုတွေ့ဆုံပွဲကို ရှမ်းလက်နက်ကိုင်နှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီများ ပူးပေါင်း ဖွဲ့စည်းထားသည့် ရှမ်းပြည် ညီညွတ်ရေး ကော်မတီ CSSU မှ ဦးဆောင်ပြီး ပြုလုပ်ခဲ့တာဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလက ကျင်းပခဲ့သော JICM အစည်းအဝေးတွင် ရှမ်းလူမျိုးများ အလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲကို RCSS မှ ဦးဆောင်၍ လင်းခေးမြို့၌ ကျင်းပရန်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ <a href="#">(DVB)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a> <a href="#">(7Day)</a> <a href="#">(Tai Freedom)</a> <a href="#">(သျှမ်းသံတော်ဆင့်)</a></p> <p>မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရဂျီ၇၊ ပုဂံချက် အက်ဥပဒေနှင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ရိုက်တာသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ၂ ယောက်၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုသည် လျှို့ဝှက်လုံခြုံရေးကို ဘယ်လို ထိခိုက်စေနိုင်သလဲဆိုတာ ဖွင့်လင်းမြင် သာမှုရှိစွာ ရှင်းပြပေးရန် Pen Myanmar အဖွဲ့မှ ဒီဇင်ဘာ၁၇ ရက်နေ့တွင် သဘောထားကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a></p> <p>ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ရိုက်တာသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်နှစ်ဦးကို မိသားစုဝင်များနှင့်ရော ရှေ့နေနှင့်ပါ တွေ့ဆုံမရသေးသည့် အပေါ် လုံခြုံရေး ကို သတင်းသမားများဘက်မှ စိုးရိမ်ခဲ့သည်။ သတင်းသမားများကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုသည် သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်ကို ထိပါးတာဖြစ်ပြီး သတင်းသမားတွေအပေါ် ဖိနှိပ်တာဖြစ်သည့်အတွက် သတင်းသမားတွေဘက်မှ ကန့်ကွက်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အပါအဝင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်ထဲရေးတာဝန်ရှိသူတွေအပေါ် စာတွေပေးပို့ တောင်းဆိုပြီး၊ သတင်းသမားတွေ ရုံးထုတ်စစ်ဆေးချိန်တွေ အပါအဝင် သတင်းသမားတွေ စုဝေးပြီး ဆန္ဒထုတ်ဖော်သွားရန်လည်း ရှိသည်ဟု PCMJ မြန်မာ သတင်းသမားများ ကာကွယ်ရေးကော်မတီ ဦးဆောင်ကော်မတီဝင် ကိုသာလွန်ဇောင်းထက်မှပြောခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံး၏ ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဦးဇော်ဌေးမှ Reuters သတင်းဌာန၏ သတင်းထောက် ၂ဦးကို ၁၉၂၃ ခုနှစ် အစိုးရ လျှို့ဝှက်အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ ဖြင့် အရေးယူလိုက်ခြင်းမှာ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း "ခွင့်ပြုချက် တောင်းထားတယ်။ ပေးထားတယ်။ အခုစွဲတာလည်း သမ္မတရုံးရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ပဲ"ဟု ဧရာဝတီ သတင်းဌာနသို့ အတည်ပြုပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(VOA)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a></p> <p>တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်၊ တောင်ပိုင်းစစ်နယ်ဝန်း ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်၏ ဒုတိယဌာနချုပ်မှူးနှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန အကြီးအကဲ Lieutenant General Chen Zhaohai ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်အဖြစ် ဒီဇင်ဘာ၁၇ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ <a href="#">(Military)</a></p>	<p>KIA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြို</p> <p>Reuter</p> <p>Reuter</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာစွန်းကောရှန် (H.E. Mr. Sun Guoxiang) သည် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်အား ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာနသို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>၁၈.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် အင်းဒင်ကျေးရွာ သုဿန်၌ အမည် မသိ ရုပ်အလောင်းများ တွေ့ရှိ ထားရာလုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အဆိုပါဖြစ်စဉ်၌ တစ်စုံတစ်ရာပါဝင် ပတ်သက်ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူမည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးက ဒီဇင်ဘာ၁၈ရက်နေ့တွင်သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (MOI) (Military)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံသား ရိုက်တာသတင်းထောက်နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသည့်နေရာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားရန်နှင့် ရှေ့နေများ၊ မိသားစုများနှင့် တွေ့ဆုံခွင့်ပေးရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပညာရှင်များ ကော်မရှင်(ICJ)မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ရက်နေ့တွင် တောင်းဆို ခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ရိုက်တာသတင်းထောက်တွေ ကျန်းကျန်းမာမာရှိနေပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းထားသည် ဟု သမ္မတရုံး ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောခဲ့သည်။ သတင်းထောက်တွေကို တရားဥပဒေအရ အကာအကွယ်ပေးမှာဖြစ်ပြီး အစိုးရ အနေနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုကို အာမခံသည်ဟုလည်း ၎င်းမှပြောသည်။ (Mizzima) (VOA) (Frontier)</p> <p>တအာန်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး PSLF/TNLA နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ RCSS/SSA တို့အကြား လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေ့ကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် နှစ်ဖက်တွေ့ဆုံမည့်ရက်အား ရွှေ့ဆိုင်းလိုက်သည်ဟု PSLF/TNLA မှဒီဇင်ဘာ ၁၈ရက် နေ့တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA) (RFA) (NMG) (7Day)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့ နံနက် ၁၁:၃၀ မိနစ်အချိန်တွင် အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် (တောင်ကြီးမြို့) အမှတ်-၁၇ စစ်ဆင်ရေး ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် လက်အောက်ခံ မိုင်းပန်မြို့အခြေစိုက် အစိုးရတပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် (၅၂၀) မှ အင်အား ၂၀ ကျော်သည် ကား ၁ စီးဖြင့် ဒေသတွင်း လှုပ်ရှားမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့အတူဟိုပုန်းမြို့နယ်တွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ၆ ဘီးကား ဖြင့် လက်နက်များ၊ မြင်းများ၊ စားနပ်ရိက္ခာများ တင်ဆောင်ကာ ဟိုပုန်းမြို့နယ်မှ မိုင်းပန်မြို့နယ်သို့ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ (Tai Freedom)</p> <p>ပင်လုံမြို့တွင်ကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့သည့် သျှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အကြို လူထုဟောပြောပွဲကို တပ်မတော်ဘက်မှ တားမြစ်မှုများ ရှိခဲ့သော်လည်း ရှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ CSSU ၏ မူလလျာထားချက်အတိုင်း ရှမ်းလူမျိုး အများအပြား နေထိုင်သည့် တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဟောပြောပွဲများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်မှ ဒီဇင်ဘာ၁၈ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အတူ NCA လက်မှတ်ထိုးရစ် ဖွဲ့မှလည်း ရှမ်းလူမျိုးအလိုက်အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အကြိုလူထုတွေ့ဆုံပွဲကို ဟန့်တားခြင်းသည် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အကြား ဆောင်ရွက်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ယုံကြည်မှုလျော့နည်းစေနိုင်၍ သတိ ထားဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7Day)(RFA)</p> <p>ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် NCA တွင် လက်မှတ် ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ရစ်ဖွဲ့၏ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁- ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးဆိုင်ရာ အကြိုပြင်ဆင်သည့် အစည်းအဝေးပြီး သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပသည့် နေရာတွင် အဟန့်အတား နှောင့်ယှက်မှုမရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာ ခေါင်းဆောင်များက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်သည်ဟု ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဖဒိုဇောကွယ်ထူးဝင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အစည်းအဝေးတွင် ကဏ္ဍငါးရပ်ဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေး၊ လုံခြုံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ မြေယာနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများကို အကြေ အလည် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးကြေငြာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (The Ladies) (The Ladies) (VOA) (DVB) (7Day) (The Ladies) (MOI)</p> <p>မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းစင်တာ-၂ တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သော ကရင်အမျိုးသားနှစ်သစ်ကူးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား တွင် ကရင်အမျိုးသားများ အနေဖြင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးအတွက် သတ္တိရှိပြီး ရဲရင့်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင် လျှောက်လှမ်း နေသည်ကို ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစွာ တွေ့မြင်ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (RFA) (MOI) (SC Office) (DVB) (7Day) (Eleven)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၈ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်</p>	<p>HR-Violation</p> <p>Reuters</p> <p>TNLA-RCSS ဆွေးနွေးပွဲ ရွှေ့ဆိုင်း</p> <p>စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှု</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြို</p> <p>KNU သဘောထား</p> <p>ကရင် အမျိုးသား နှစ်သစ်ကူးနေ့</p> <p>နိုင်ငံတကာ</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်၊ တောင်ပိုင်း စစ်နယ်ဝန်းကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ်၏ ဒုတိယဌာနချုပ်မှူးနှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီး ဌာနအကြီးအကဲ Lieutenant General Chen Zhaohai ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း)ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ တောင်ပိုင်းစစ်နယ်ဝန်းကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်၏ ဒုတိယဌာနချုပ်မှူးနှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီး ဌာနအကြီးအကဲ Lieutenant General Chen Zhaohai နှင့်အတူ ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနဒုတိယအကြီးအကဲ Major General Feng Xiang နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(Military)</a></p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကရင်နီပြည်သူလူထုသို့ ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ၏ မူဝါဒနှင့် ရပ်တည်ချက်များအား အသိပေး ရှင်းလင်းထုတ်ပြန်ချက်တစောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(UNFC)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၈ရက်နေ့တွင် EU ဥရောပသမဂ္ဂ နိုင်ငံခြား မူဝါဒရေးရာ အကြီးအကဲ Federica Mogherini ၏ ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်မှ ရိုက်တာ သတင်းသမား ၂ ဦးကို အမြန်ဆုံး ပြန်လွှတ်ပေးရန် မြန်မာအစိုးရအား တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ <a href="#">(VOA)</a></p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ကရင်အမျိုးသား နှစ်သစ်ကူးနေ့ အတွက်သဝဏ်လွှာ တစောင်ပေးပို့ခဲ့ သည်။ <a href="#">(SC Office)</a> <a href="#">(MOI)</a> <a href="#">(Mizzima)</a></p>	<p>ဆက်ဆံရေး</p> <p>KNPP သဘောထား ကြေညာချက်</p> <p>Reuters</p> <p>သဝဏ်လွှာ</p>	<p>ကယား</p> <p>ဥရောပ</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၁၉.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့မှ ၁၉ ရက်နေ့အထိ အစိုးရတပ်မတော် တပ်မ (၈၈) နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့ ကချင်ပြည်နယ် မန်စီမြို့နယ်၊ ဖားကန်မြို့နယ် နှင့် တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း တိုက်ပွဲများ အဆက်မပြတ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ဒေသခံများ မိမိနေရပ်မှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ကာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၊ စာသင်ကျောင်းများ နှင့် ဘေးလွတ်ကင်းရာ နေရာများသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ရပြီး မန်စီ-ဖာကန်-တနိုင်းလမ်းမကြီးကိုလည်း တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားစဉ် ကာလအတွင်း အစိုးရတပ်မတော် တပ်မ(၈၈) က ပိတ်ပင်ထားခဲ့သည် ဟု RCSS ပိုင် သတင်းဌာနဖြစ်သော Taifreedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ <a href="#">(Taifreedom)</a></p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့အကြား စစ်ရေးတင်းမာမှုနှင့် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှုတို့ကြောင့် ကချင်ဒေသရှိ စစ်ဘေးဒုက္ခသည် ၂၀၀ ခန့် ထပ်မံ စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်ခွဲရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရေးအဖွဲ့ (UNOCHA) က ဒီဇင်ဘာလ ၁၉ရက်စွဲ ဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(TheLadies)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက် ညနေတွင် မူဆယ်မြို့ ကြူကုတ်ပန် ဆိုင်းမြို့၊ လမ်းဘေးသစ်ပင်တွင် ချိတ်ဆွဲထားသော မိုင်းကို ကျောင်းမှပြန်လာ သော မူလတန်းကျောင်းသားလေးများက ခဲဖြင့် ပစ်ခတ်ရာ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပြီး တစ်ဦး သေဆုံး၍ လေးဦး ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(NMG)</a> <a href="#">(PangLong)</a> <a href="#">(TheLadies)</a> <a href="#">(DVB)</a> <a href="#">(VOA)</a></p> <p>ပင်လုံမြို့ လူထုတွေ့ဆုံပွဲ ဟန့်တားခံရသော်လည်း ရှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအကြို လူထုတွေ့ဆုံပွဲများအား တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး၌ ဆက်လက်ပြုလုပ်မည်ဟု ရှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU) အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင် စိုင်းအောင်မြင့်ခိုင်က ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင်ပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်နေ့တွင်ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာမြို့၌ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူ ခေါင်းဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးအတွင်းဝန် မစ္စတာ မိုဟာမက် ရှာဟီဒူလ် ဟာတိမ် ခေါင်းဆောင်သည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး၊ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများအား ပြန်လည်စိစစ် လက်ခံရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်သတ်မှတ်ချက်များ (Terms of Reference) အပေါ် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ သည်။ <a href="#">(Mizzima)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BNI)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာဆွန်းကော့ရှန်တို့ တွေ့ဆုံခဲ့</p>	<p>KIA – TMT &amp; IDP</p> <p>စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>မိုင်း</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>Myanmar – Bangalardash</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကချင်</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ဘင်္ဂလားဒေ့ ရှ်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

**မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]**  
**ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ ဒီဇင်ဘာ၊ ၂၀၁၇**

	<p>သည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးစဉ် အတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်းပေးအပ်ခဲ့သည့်ကိစ္စ၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-၂၀ ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံမှု၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ နိုင်ငံရေးရာဇဝဏ်ဦးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">Eleven</a>) (<a href="#">mmttime</a>) (<a href="#">TheLadies</a>) (<a href="#">DVB</a>)</p> <p>ရှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအား ခွင့်ပြုထားသည့် သတ်မှတ်နေရာတွင်သာပြုလုပ်ရန်အတွက် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS/SSA) ၏ တောင်ကြီးဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံ ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးထံ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်က ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ (<a href="#">Eleven</a>) (<a href="#">PangLong</a>)</p>	<p>အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ</p>	<p>ရှမ်း</p>
<p>၂၀.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်နှင့် ချင်းပြည်နယ်အစပ် ပလက်ဝမြို့နယ်၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA တို့ ဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒုက္ခသည်ဦးရေ နှစ်ထောင်ကျော်ခန့်ရှိနေပြီဟု AA သတင်းနှင့် မြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဗိုလ်သုခက ပြောဆိုခဲ့သည်။ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ပလက်ဝမြို့နယ်အတွင်း ဆန့်သယ်ယူခွင့် ကန့်သတ်ထားသောကြောင့် ဆန့်ကျင်ဘက်များလည်း မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။ (<a href="#">RFA</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ ညနေပိုင်း ၁၅:၃၀ နာရီဝန်းကျင်ခန့်တွင် ကြိုတင်စစ်ဌာနချုပ် မိုင်းဆတ်အခြေစိုက် တပ်မတော် ခြေမြန် တပ်ရင်း (ခမရ)အမှတ်-၃၃၃ တပ်ရင်းသည် သျှမ်းပြည်အရှေ့ပိုင်း မိုင်းဆတ်ခရိုင် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မိုင်းပူးလုံကျေးရွာအုပ်စုတွင် အထက်လူကြီးများ၏ ညွှန်ကြားချက်အရဟု ဆိုပြီး ဒေသခံနေအိမ်များအား အတင်းဝင်ရောက် ရှာဖွေမှုနေောက်ပြီး အိမ်တွင်းရှိ ပစ္စည်းများ ယူဆောင်သွားခြင်း နှင့် ဖျက်စီးမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု RCSS ပိုင် သတင်းဌာနဖြစ်သော Taifreedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (<a href="#">Taifreedom</a>)</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ UPDJC အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့ ၂၃ ပါတီတို့၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို မွန်ပြည်နယ် စက်စကမ်းမြေရှိ 21 Paradise ဟိုတယ်၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့မှစတင်ခဲ့ပြီး ၃ ရက်ကြာ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (<a href="#">BNI</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၌ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S (ပဲခူး) ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ JMC-S (ပဲခူး) အဖွဲ့ဝင်များအပြင် နှစ်ဘက်လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့၏ နယ်မြေခံ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့သည်။ (<a href="#">JMC</a>) (<a href="#">Military</a>)</p> <p>သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS)၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး ကော်မတီ (PMC) အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သျှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တောင်ကြီးမြို့၌ သျှမ်းအမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးချက်များအရ သျှမ်းလူမျိုးတို့၏ ဆန္ဒနှင့် သဘောထားများကို စစ်တမ်းကောက်ယူရန် သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လင်းခေးမြို့တွင် ကျင်းပမည့် သျှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို လာမည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့မှ ၁၄ ရက်နေ့အထိ ၃ ရက်တာ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ (<a href="#">Taifreedom</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့နယ် မြေးခံဘော်ကျေးရွာ၌ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S (တနင်္သာရီ) အဖွဲ့ဝင်များသည် (၁၅) ကြိမ်မြောက် ဒေသခံ ပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မြေးခံဘော်ကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ပြည်သူလူထု (၅၀၀) ဦးခန့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">JMC</a>)</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ အင်းဒင်ကျေးရွာသုသာန်၌ မည်သူမည်ဝါ မခွဲခြားနိုင်သော ရုပ်အလောင်းများတွေ့ရှိ၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့မှု ရှိ/မရှိ စစ်ဆေးရန်အတွက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်း ဦးစီးသည့် အဖွဲ့ဝင် ၅ ဦးပါဝင်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် အခင်းဖြစ်ပွားရာနယ်မြေဒေသသို့ စစ်ဆေးရန် ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ထွက်ခွာသွားခဲ့သည်။ (<a href="#">Military</a>) (<a href="#">MOI ENG</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ ၈ နာရီဝန်းကျင်ခန့်တွင် လွိုင်ကော်မြို့အထွက် ရှားတောသွားလမ်း ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP)၏ ကင်းစခန်း၌ လွိုင်ကော် မြို့နယ် ဒေသကွပ်ကဲရေး စစ်ဌာနချုပ်လက်အောက်ရှိ တပ်မတော်သားများနှင့် KNPP တပ်မတော်သား လေးဦးတို့ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး KNPP တပ်မတော်သား လေးဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အရပ်သား တဦး ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိ</p>	<p>AA-TMTတိုက်ပွဲ HR-Violaion IDPs</p> <p>HR-Violaion</p> <p>UPDJC နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့</p> <p>JMC-S</p> <p>အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>Reuter</p> <p>HR-Violation</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>မွန်</p> <p>ပဲခူး</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ကယား</p>



	<p>သည်။ ပါတီအတွင်းရေးမှူး (၂) ဦးဒယ်နီယယ်က တပ်မတော်ဘက်မှ အင်အား ၆၀ လောက်ဖြင့် ပင်ရောက်တိုက်ခိုက်၍ KNPP တပ်မတော်သား လေးဦး သေဆုံးခဲ့သည် ဟုပြောခဲ့ပြီး၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ် ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် (ဒကစ) လွိုင်ကော် ၏ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးဖြစ်သော ဗိုလ်မှူးမျိုးမင်းမှ နှစ်ဖက်အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ၎င်းတို့ လေးဦးသေဆုံးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">BBC</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">Kantarawaddy</a>)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံမှာ Reuters သတင်းထောက် နှစ်ဦးအား ဖမ်းထားသည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ အခြေစိုက်၊ အစိုးရမဟုတ်သည့် အန်ဂျီအို လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော Human Rights Now အဖွဲ့မှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ဂျပန်အစိုးရကို ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (<a href="#">RFA</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပြည်ပရေးရာဝန်ကြီးဌာန မှ Foreign Secretary ဒေါက်တာအက်စ်ဂျိုင်ရှန်ကာ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆက်လက်တိုးမြှင့်ရေး နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အကူအညီပေးမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။(<a href="#">Frontier</a>) (<a href="#">StCouncillor</a>) (<a href="#">StCounsellor ENG</a>) (<a href="#">MOI</a>) (<a href="#">MOI</a>) (<a href="#">MOI</a>) (<a href="#">MOI ENG</a>) (<a href="#">MOI ENG</a>)</p>	<p>Reuters</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ဂျပန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၀.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၌ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ရက်နေ့ နံနက် ၅း၀၀ နာရီမှ ၆း၄၀ နာရီအချိန်ထိ ကောင်းကင်ကျေးရွာနှင့် ပန်ဟန်ကျေးရွာကြား၌ တအာန်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၄၇၈ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၈၈ တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ နံနက် ၇း၀၀ နာရီတွင်လည်း အထက်ပန်ယုတ်ကျေးရွာနှင့် အောက်ပန်ယုတ်ကျေးရွာကြား၌ ထပ်မံတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ကာ ၂ နေရာ ထိတွေ့ တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (<a href="#">TNLA</a>) (<a href="#">NAB</a>)</p> <p>မြန်မာ-တရုတ်ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသော စခန်းများကို KIA၊ TNLA ပူးပေါင်းအဖွဲ့က လာရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရှ်းက ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (<a href="#">7day</a>) (<a href="#">Military</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">mmtime</a>)</p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကရင်နီ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) တပ်မတော်သားများ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပဋိပက္ခကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် အဖွဲ့သားများအား တပ်မတော်မှ မီးရှို့ခဲ့ပြီး အရိုးပြာအိုးများကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့တွင် KNPP အဖွဲ့၏ တာဝန်ရှိသူ များထံ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (<a href="#">Mizzima</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">BBC</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ (၂၀) ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်နား DKBAဌာနချုပ်ရှိရာ ဆုံစည်းခြင်း၌ ဒီမိုကရေစီအကျိုးပြု ကရင်တပ်မတော် DKBA တည်ထောင်ခြင်း ၂၃ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ ဒီကောဘီအေ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စောမိုးရေ နှင့် ဒီကောဘီအေ ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">BBC</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တာချီလိတ်၊ လားရှိုးနှင့် ပင်လုံ မြို့တို့၌ ရှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အတွက် အကြိုလူထုဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်နေစဉ် မြန်မာ့တပ်မတော် အရှေ့အလယ်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် (ရပခ) တိုင်းမှူး ညွှန်ကြားချက်အရ တပ်မှလာရောက်ဟန့်တားခဲ့သည်။ (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">Irrawaddy</a>) (<a href="#">BNI</a>) (<a href="#">RFA</a>) (<a href="#">VOA</a>) (<a href="#">DVB</a>) (<a href="#">TheLadies</a>) (<a href="#">MonNews</a>) (<a href="#">Taifreedom</a>) (<a href="#">Eleven</a>) (<a href="#">PangLong</a>) (<a href="#">Taifreedom</a>) (<a href="#">PangLong</a>) (<a href="#">7day</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ကြီးမြို့နယ်၌ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-5 (ပဲခူး) မှ (JMC) ၏ လုပ်ငန်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား လူထုထံ ရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့သည်။ လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကျောက်ကြီးမြို့၊ မုန်းမြို့နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ ပြည်သူလူထု (၄၀၀) ကျော် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">JMC</a>) (<a href="#">Military</a>)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကော်မတီ (CSSU) ကဦးဆောင် ပြုလုပ်နေသော ရှမ်းလူထုအကြံပေးအဖွဲ့ဆိုင်ရာများအား တပ်မတော်ကလိုက်လံ တားဆီးနေခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) ပါတီ၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် နန်းခမ်းအေးက ပြောဆိုခဲ့သည်။ (<a href="#">Irrawaddy</a>)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြံညှင်း ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ</p>	<p>TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KIA/TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p> <p>DKBA ၂၃နှစ်ပြည့်</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>JMC-5</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကယား</p> <p>ကရင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ပဲခူး</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Paul R. Seger တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီးနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးကြီး(ကြည်း) မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန် နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Paul R. Seger နှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ အရာရှိများအား ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသို့ သင်တန်းများ စေလွှတ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိနိုင်သည်အထိ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စတွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးကိစ္စရပ်များအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(Military)</a> <a href="#">(Military ENG)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပီကင်းမြို့ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနဧည့်ခန်းမ၌ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်နှင့် အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Wang Yi နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသနေ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နယ်စပ် ဒေသတိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေး လုပ်ငန်း စဉ်များတွင် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံမှ လက်ရှိပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဆက်လက် ကူညီပံ့ပိုး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရေရှည် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု ရရှိရေး ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ <a href="#">(MOI)</a> <a href="#">(MOI ENG)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (မော်ဘီ) ၌ ပြုလုပ်သည့် ဘွဲ့ရအမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားတွင် တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(Eleven)</a> <a href="#">(mmtime)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ရိုဟင်ဂျာအရေးနှင့်ဆက်စပ်ပြီး အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဟောင်း ဗိုလ်ချုပ် မောင်မောင်စိုးအား အမေရိကန် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ခဲ့သည်။ <a href="#">(mmtime)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a> <a href="#">(Frontier)</a> <a href="#">(BBC)</a></p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>ကာချုပ် မိန့်ခွန်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ အရေးယူမှု</p>	<p>တရုတ်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>အမေရိကန်</p>
<p>၂၂.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် နံနက် ၁၉:၄၅ နာရီ အချိန်မှ ၁၀:၃၀ နာရီအချိန်ထိ နမ္မတူမြို့နယ် ဟော်နားကျေးရွာအနီး၌ တအာန်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၈၇၆ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် ၁၂၄ တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <a href="#">(TNLA)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာလ (၂၂) ရက်၊ နံနက်(၁၁) နာရီ (၃၀)မိနစ်မှ ညနေ(၅)နာရီအချိန်အထိ ကိုးကန့်ဒေသသံလွင်အနောက်ဖက်အခြမ်းတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီမဟာမိတ်တပ်မတော် (MND) နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ရဟတ်ယာဉ်များ အသုံးပြု၍ တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း NAB ၏ သတင်းပြန်ကြားရေး ဖြစ်သော ဖေ့ဘုတ်လူမှုကွန်ယက်မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ <a href="#">(NAB)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) တို့ ဖြစ်ခဲ့သည့် တိုက်ပွဲများ ကြောင့် ရှမ်းပြည် မြောက်ပိုင်း နမ္မတူ ဒေသ၌ လက်နက်ကြီး ကျည်ကျရောက် ပေါက်ကွဲမှုများ ရှိခဲ့သည်။ ဟော်နား ရွာမှာ လက်နက်ကြီးများ ကျရောက် ခဲ့တာကြောင့် ရွာလုံးကျွတ် နီးပါး ဟာနားဟိုင်း ရွာသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ရကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(marnagar)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ် ရှားတောမြို့မှ ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ KNPP ရဲ့ တပ်သား ၄ ဦးနှင့် လွိုင်ကော်မြို့ ဒေသကွပ်ကဲရေး စစ်ဌာနချုပ်လက်အောက် တပ်မတော်သားများနှင့် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပဋိပက္ခဖြစ်စဉ်ကြောင့် KNPP တပ်သား ၄ ဦးသေဆုံးခဲ့ခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်ဆန့်ကျင်ကြောင်းနှင့် ပြန်လည်ဖြေရှင်းပေးပါရန် ဒေသခံများမှ တပ်မတော်အား ဆန္ဒပြတောင်းဆိုမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(Mizzima)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(kantawaddy)</a></p> <p>အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ(UNFC) ခေါင်းဆောင်များတွေ့ဆုံ၍ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးရေးညှိနှိုင်းရန်အစိုးရ တုံ့ပြန်မှုကို စောင့်ဆိုင်းနေကြောင်း UNFC ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးထွန်းဖော် က ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(TheLadies)</a></p>	<p>TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>MNDA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>စစ်ရှောင် ဒုက္ခသည်</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p> <p>DPN သဘောထား</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကယား</p> <p>ရခိုင်</p>

	<p>ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် တွင် မိုင်းရယ်နှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့၌ ရှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အတွက် အကြံပြုလှူထု ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ <a href="#">(NMG)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားတပ်မတော်များနှင့် မထိုးထား သည့် တိုင်းရင်းသားတပ်မတော်များ ဆီသို့ နှစ်သစ်ကူး သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ <a href="#">(Mizzima)</a> <a href="#">(DVB)</a></p> <p>မန္တလေးမြို့တွင် ရှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ (အကြံ) လူထုတွေ့ဆုံပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန် စီစဉ်နေသည့် ကိုယ်စား လှယ်နှစ်ဦးကို နယ်လုံ ဝန်ကြီးက ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲတွင် ခေါ်ယူတွေ့ဆုံ၍ မလုပ်ရန် ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(BBC)</a></p>	<p>လူမျိုးအလိုက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p> <p>သဝဏ်လွှာ</p> <p>လူမျိုးအလိုက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>မန္တလေး</p>
<p>၂၃.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင်အနီး မိုင်းယုကျေးရွာ၌ လက်နက်ကြီးကျည် ကျရောက်သောကြောင့် (၁၂) နှစ်အရွယ် ကလေးတစ်ဦးလက်နက်ကြီးအစ ထိမှန်ဒဏ်ရာများဖြင့် နေရာတွင်သေဆုံးခဲ့ပြီး သုံးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ လက်နက်ကြီးမှာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုကားလမ်းမကြီးပေါ်တွင် သွားလာနေသည့် မော်တော် ယာဉ်များအား KIA/TNLA ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး၊ တအာန်းလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဗိုလ်မှူးမိုင်းအိုက်ကျော်မှ TNLA မဟုတ်ကြောင်း ငြင်းဆိုခဲ့ သည်။ မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်များ တပ်ဖွဲ့ ၏ သတင်းဌာနဖြစ်သော ဖေဘူတ်မှလည်း လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်သူသည် မြန်မာ့ တပ်မတော် ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ <a href="#">(Mizzima)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(Irrawaddy)</a> <a href="#">(NAB)</a> <a href="#">(Military)</a> <a href="#">(Popular)</a> <a href="#">(7day)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ကျောက်မဲမြို့၌ ရှမ်းအမျိုး သားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ (အကြံ) လူထုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရန် စီစဉ် နေသည့် ကိုယ်စားလှယ်များထံ တပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း အမှတ် (၅၀၁)မှ ဒုတပ်ရင်းမှူး ဗိုလ်မှူးရဲ နောင်ပိုင်နှင့်အဖွဲ့က ရပ်တန့်ရန် လာရောက် ပြောကြားကြောင်း ကျောက်မဲမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဝင်းက ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(Eleven)</a></p> <p>မန္တလေးမြို့တွင် ရှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ (အကြံ) လူထုတွေ့ဆုံပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန် စီစဉ်နေသည့် ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးကို နယ်လုံ ဝန်ကြီးက ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် မွန်း လွဲတွင် ခေါ်ယူတွေ့ဆုံ တားမြစ်ခဲ့ ကြောင်း မန္တလေးမြို့သို့ ရောက်ရှိ နေသည့် SNLD ပြည်သူ့လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ်နန်းခမ်းအေး က ပြောသည်။ ထို့ကြောင့် ယခင် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသည့် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် လူထုတွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ <a href="#">(7day)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(VOA)</a></p> <p>မွန်ပြည်နယ်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S (မွန်)အဖွဲ့ဝင်များသည် မွန်ပြည်နယ်၊ ဘီးလင်းမြို့နယ်သို့ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်နေ့တွင် သွားရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ နတ်ကြီး ရွာတွင် ပြုလုပ်သည့် ပြည်သူ့လူထု တွေ့ဆုံပွဲသို့ နတ်ကြီးကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူ့လူထု စုစုပေါင်း (၅၂၀) ဦးခန့် ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(JMC)</a></p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ ဝါရာဖွပ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ စံပြကျေးရွာနေ ဦးမြင့်အောင် (ဘ) ဦးစံရွှေသည် ထင်းရှာဖွေရန်အတွက် ကျေးရွာ၏အနောက်ဘက် တောအတွင်းသို့ ထွက်ခွာလာရာ ၈ မိုင်ခန့်အရောက်၌ တိုက်မိုင်းတစ်လုံးအား တိုက်မိပေါက်ကွဲသဖြင့် ဦးမြင့်အောင်တွင် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ပြီး မြစ်ကြီးနား ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသမှု ခံယူခဲ့ရသည်။ <a href="#">(Military)</a></p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေး ပါတီ (KNPP) တပ်သားများ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပဋိပက္ခအတွင်းတွင် သေဆုံးခဲ့သော KNPP တပ်သားများနှင့် ပတ်သတ်၍ KNPP မှ သဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ <a href="#">(UNFC)</a></p>	<p>HR Violation</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p> <p>JMC-S</p> <p>မိုင်း</p> <p>KNPP သဘောထား ကြေညာချက်</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>မန္တလေး</p> <p>မွန်</p> <p>ကချင်</p> <p>ကယား</p>
<p>၂၄.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ (၂၄) ရက်နေ့တွင် KIA-TNLA-MNDAA-AA ပူးပေါင်းမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့များ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့ မူဆယ်-၁၀၅- မိုင်စခန်းအနီး နမ့်ဖလွန်းကျေးရွာပတ်ဝန်းကျင် နမ့်ခိုင်တံတားအနီးရှိ နမ့်ဝွတ်ကျေးရွာပတ်ဝန်းကျင်၊ နမ့်ဖတ်ကာအနီးရှိ ခလရ(၁၂၃)</p>	<p>NAB-TMT တိုက်ပွဲ</p>	<p>ရှမ်း</p>

	<p>တပ်ရင်းဌာနချုပ် (တပ်မဌာနချုပ်) နှင့် (ပူးတွဲအခြေပြု)အမြောက်တပ်ရင်းစခန်းနှင့်ကွတ်တောင်ထိပ်အနီး၌ တိုက်ပွဲများ ဆက်တိုက် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NAB)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ ရက် ည ၉ နာရီ ၃၀ အချိန်ခန့်တွင် လိုင်ဇာမြို့ပေါ်တွင် ကျေးရွာဖက်သို့ သွားသည့်တံတားအနီး သို့ မြန်မာ တပ်မတော်မှ ပစ်ခတ်လိုက်သည့် လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် လမ်းလျှောက်နေသော အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ် ကျောင်းဆရာမ ဒေးလဇိုင်ကိုင်းနန်၏ နောက်ကျော၊ ဂုတ်ပိုးတွင် မိုင်းဆံများ ထိမှန်၍ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ မိုင်းဆံထိမှန်ခဲ့သော ဆရာမသည်လိုင်ဇာ ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေသည်ဟု KIO သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူမှ ပြောခဲ့သည်။ (Mizzima) (NMG) (NAB) (RFA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ကျောက်ဂူကျေးရွာ၏မြောက်ဘက် ၃ မိုင်ခန့်အကွာ နေရာ၌ RCSS/SSA အဖွဲ့မှ ချင်းပအောင် ဦးစီးအဖွဲ့ဝင်မြောက်ဦးအား ပစ္စတိုတစ်လက်၊ Type-56-1 သေနတ်နှစ်လက်၊ ကျည်အိမ်နှစ်ခု၊ ၇ ဒဿ ၆၂ ကျည် ၁၀၀ တောင့်၊ SSA Army အမှတ်တံဆိပ်ပါ ယူနီဖောင်းနှင့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ RCSS အမှတ် တံဆိပ်ပါ ဆက်ကြေးကောက်ခံသည့် ငွေလက်ငင်းဖြတ်ပိုင်းစာအုပ်နှစ်အုပ်၊ Laptop ကွန်ပျူတာနှစ်လုံး၊ ကင်မရာတစ်လုံး၊ မှတ်ပုံတင် နှင့် ကျောင်းသားကတ်များ၊ လက်ကိုင်ဖုန်း လေးလုံး၊ ငွေစက္ကူရောရာ ငွေကျပ်သိန်း ၁၆၀ ကျော်၊ ငွေရေတွက်စက်တစ်လုံး၊ ငွေစုစာအုပ်နှစ်အုပ်တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ မူဆယ်မြို့နယ်၊ မိုင်းယုကျေးရွာအနီး (၁၀၅)မိုင် ကုန်သွယ်ရေးရန်အဝင် တိုးတက်နှင့် ယာဉ်စစ်ဆေးရေး ဝိတ်ကြားရှိ ပြည်ထောင်စုကားလမ်းမကြီး၏ အရှေ့ဘက် ပေ ၃၀ ခန့် အကွာ ချိုများအတွင်း မိုင်းတစ်လုံးတွေ့ရှိသဖြင့် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ သွားရောက်ရှင်းလင်းခဲ့သည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>ရှမ်းလူထုတွေ့ဆုံပွဲများကို တပ်မတော်ဘက်မှ ဟန့်တားမှုများအပြင် ပြည်နယ် အစိုးရက ရုပ်သိမ်းခိုင်းသည့်စာပေးပို့ခဲ့သဖြင့် ဆက်လက် ပြုလုပ်တော့မည် မဟုတ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU) နှင့် ရှမ်းလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ပြောခဲ့သည်။ (7day)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် မွန်လူငယ်နေ့ အခမ်းအနား၌ တပါတီပေါင်းစည်းရေး မပြုနိုင်သေးသည့် မွန်နိုင်ငံရေး ပါတီများကိုဖိတ်ကြားမထားကြောင်း လူငယ်နေ့ပွဲဖြစ် မြောက်ရေးကော်မတီမှ နိုင်စိုက်ရာမာရီ ကပြောသည်။ "ကျနော်တို့က မွန်နိုင်ငံရေးပါတီတွေ တပါတီထဲဖြစ်ဖို့ တွန်းအားပေးတာ၊ အခုအချိန်ထိ သူတို့က ပြည်သူလူထု တွေရဲ့ တောင်းဆိုမှု၊ လူငယ်တွေရဲ့တောင်းဆိုမှု၊ မွန်နိုင်ငံရေးညီနိုင်းရေးအဖွဲ့ကနေ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို မလိုက်ရောပေးနိုင်တဲ့အတွက် ကျနော်တို့က လည်း မွန်နိုင်ငံရေးပါတီနှစ်ခုကို အသိအမှတ်မပြုတော့ဘူး။ အဲဒီလို သဘောပဲ လူငယ်တွေကလည်း မဖိတ်တော့ဘူးလို့ ဆုံးဖြတ် လိုက်တာပါ"ဟု နိုင်စိုက်ရာမာရီပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့နှင့် ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တို့တွင် ပြုလုပ်သော ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးမှ ရခိုင်နိုင်ငံရေးပါတီနှစ်ခု ပူးပေါင်းမည့် ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ လာမည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ပထမ သီတင်းပတ်တွင် အတည်ပြုချက် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဟုရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ALD မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရပ်စောက် မြို့နယ်၊ ကျောက်ဂူကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်ကားယားကျေးရွာအနီး ရပ်စောက်-နောင်ချိုသွား ကားလမ်းပေါ်၌ ဖြတ်သန်းသွားလာနေသည့် မော်တော်ယာဉ်များ၊ တရားမဝင်သစ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများနှင့် ကျေးရွာများထဲမှ RCSS/SSA က အခွန်ကောက်ခံခြင်းနှင့် လူသစ်စုဆောင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သတင်းအရ မြန်မာ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများမှ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် အဆိုပါနေရာ နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် တစ်ဝိုက်အား နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>ကရင်နီအမျိုးသားတိုး တက်ရေးပါတီ (KNPP) အဖွဲ့ဝင် လေးဦးအသတ်ခံရမှုကိစ္စအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံး(KNU)ဒုဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်းမှ တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ မည်ကဲ့သို့ နားလည်မှုလွှဲမှား သည်ဖြစ်စေ KNPP တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အသတ်ခံရမှုပုံစံမျိုးသည် မဖြစ်သင့်သည့်ကိစ္စဖြစ်ပြီး စိတ်မကောင်းဖြစ်ရကြောင်းလည်း ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် KNPP ရဲဘော်များ အသတ်ခံရမှု ဖြစ်စဉ်အပေါ် အပြည့်အဝတာဝန် ယူပြီး ယင်းဖြစ်ရပ်မျိုး နောက် နောင်မပေါ်ပေါက်စေရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ</p>	<p>HR-Violation</p> <p>RCSS-TMT စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>မြေမြှုပ်ပိုင်း</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p> <p>မွန်လူငယ်နေ့ အခမ်းအနား</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>တပ်သားသစ် စုဆောင်းခြင်း</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>မွန်</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကရင်၊ ရှမ်း</p>
--	--	--	---



	<p>ဦးစိုင်းလိတ်မှလည်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ (7Day)</p>		
<p>၂၅.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၃၀ မိနစ်ခန့်တွင်လည်း KIA/TNLA ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ လားရှိုး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စု ကားလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ မူဆယ်မြို့နယ်၊ နမ့်ဖက်ကာ ကျေးရွာအနီးတစ်ဝိုက်၊ နမ့်ခိုင်တံတား နေရာတို့အား လက်နက်ကြီးများဖြင့် အဝေး မှ ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>မူဆယ် ၁၀၅ မိုင် မိုင်းယုကျေးရွာအနီး၌ လက်နက်ကြီးကျည် ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ်တွင် လက်နက်ကြီးကို မိမိတို့ အဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ကြောင်း TNLA အဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ ဗိုလ်မှူး မိုင်းအိုက်ကျော်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Mizzima) (BBC)</p> <p>ရှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး(အကြံ)ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပရေးတရားဝင် ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိ၍ တားဆီးခြင်းဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုထားသည့် လင်းခေးမြို့တွင် အကြံဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)မှပြောကြားခဲ့သည်။ ကျင်းပခဲ့သည့် ကရင်လူမျိုး အလိုက်နှင့် ချင်းလူမျိုးအလိုက်အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲများကို သတ်မှတ်နေရာ၌သာကျင်းပခဲ့ပြီး အောင်အောင်မြင်မြင်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ၎င်းမှ ပြောခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) တပ်ဖွဲ့ဝင်လေးဦး သေဆုံးမှုသည် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်၍သာဖြစ်ကြောင်း ဒေသ ကွပ်ကဲမှု စစ်ဌာနချုပ် ဒကာစ (လွိုင်ကော်)မှ ရှင်းလင်းသည့် စာတစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဒကာစ (လွိုင်ကော်)၏ စာတွင် ယခုကဲ့သို့ အထင်အမြင်မှားသည့် ဖြစ်ရပ်ဖြစ်ပွားခဲ့ရပြီး KNPPအဖွဲ့မှ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်းအပေါ် များစွာ စိတ်မကောင်းဖြစ်ရကြောင်း၊ ဝမ်းနည်းရ ကြောင်း၊ ရရှိပြီးဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို မပျက်စီးအောင် ဆက်လက်ထိန်း သိမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြား သည် ဟု ပါရှိသည်။ KNPP လွိုင်ကော်ဆက်ဆံ ရေးရုံး တာဝန်ခံ ခူညေးရယ်မှ စာပါအချက်များသည် ဖြစ်ခဲ့သည့်ဖြစ်ရပ်အပေါ် စကားလှလှသုံးနှုန်း၍ တုံ့ပြန်လာသည်ဟုမြင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲ Cobra Goldစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသို့ ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် မြန်မာ့တပ်မတော်အား ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ကြောင်း ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ် ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ခရစ္စတိုဖာလိုဂန်းမှ ပြောဆိုခဲ့သည် ထိုင်းတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပသော Cobra Gold စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွင် အမေရိကန်နှင့် ထိုင်းမှ ထောင်နှင့်ချီသည့် စစ်မှုထမ်း များနှင့် အခြားအာရှနိုင်ငံများမှ တက်ရောက်သူများ ပါဝင်ခဲ့သည်။ ဖိတ်ကြားချက်ကို မြန်မာဘက်မှ လက်ခံခြင်းရှိ မရှိဆိုသည်မှာ ရှင်းရှင်း လင်းလင်း မသိရသေးကြောင်း၊ သို့သော် မြန်မာ ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် ထိုင်းအနေဖြင့် စိတ်အားထက်သန်နေကြောင်း ထိုင်းတော် ဝင်စစ်တပ်မှ ထိပ်တန်းအရာရှိတစ်ဦးမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (7Day) (VOA)</p> <p>ကချင်လက်နက်အဖွဲ့ (KIA) ၏ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များထံသို့ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိုဌာန ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ နှစ်သစ်ကူး ဆုတောင်းသဘင်လွှာ ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်စွမ်းမော်မှ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ဒီဘာလ ၂၅ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ (7Day) (The Ladies)</p>	<p>လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှု</p> <p>လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှု</p> <p>အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ အကြံ</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>သဝဏ်လွှာ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကယား</p> <p>ထိုင်း</p> <p>ကချင်</p>
<p>၂၆.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် နမ့်တူမြို့နယ် မန်ဆာအွမ် ကျေးရွာအထက်ဖက်တွင်တစ်ကြိမ် မန်စီ မြို့နယ် နမ့်လင်း ကျေးရွာအနီးတွင်တစ်ကြိမ် နမ့်ခိုင်တံတားအနီး ပတ်ဝန်းကျင်တွင်တစ်ကြိမ် စသည့်နေရာ(၃)ခု၌ မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်တပ်များနှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။ (NAB) (TNLA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိုဌာန (NRPC) ရုံး၌ အိန္ဒိယ-ပြ မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်တွင် အခြေစိုက် လှုပ်ရှားနေသည့် နာဂ အမျိုးသား ဆိုရှယ်လစ်ကောင်စီ-ကပ်ပလန် (NSCN-K) နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC) တို့ အကြားတွေ့ဆုံ၍ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များမှ အတည်ပြု ပြောကြား ခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင် (၃) ဦး နှင့် အရပ်သား (၁)ဦးတို့ကို တရားမဲ့ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ UNFC မှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (UNFC) (RFA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၂၆ရက်နေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်</p>	<p>NAB-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>NSCN-K &amp; PC</p> <p>သဘောထား ကြေညာချက်</p> <p>နိုင်ငံတကာ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ထိုင်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ China Institute for International Strategic Studies(CIIS) ဥက္ကဋ္ဌ H.E.Admiral Sun Jianguo တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနီးမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ဒေသတွင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများအတွက် သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်မှုမှတစ်ဆင့် ကြိုတင်ကာကွယ် တားဆီးသွားနိုင်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ရေလေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး China Institute for International Strategic Studies(CIIS) ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ CIIS ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr.Liu Xiaobei နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(Military)</a> <a href="#">(MOI)</a></p>	ဆက်ဆံရေး	
၂၇.၁၂.၂၀၁၇	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ (၂၇)ရက်နေ့တွင် တအာန်းပြည်နယ်ဆန်မြို့နယ်ကျောက်ဖြူလေးကျေးရွာအုပ်စု "ဗိုလေ"ရွာအနီး၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA) တို့ နံနက် (၇)နာရီ(၂၅)မိနစ်မှ (၉) နာရီ(၄၅)မိနစ် အထိတိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(NAB)</a></p> <p>သျှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S Shan) ၏ ၁၂ ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁၂:၃၀ အချိန်မှ ညနေ ၄:၀၀ နာရီ အထိ သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ဗိုလ်မိမြို့ JMC-S ရုံးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးသို့ JMC-S(သျှမ်း) အဖွဲ့ဝင် ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၂၀ ဦး တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(Tai Freedom)</a></p> <p>UNFC အဖွဲ့ဝင် KNPP ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင် (၃)ဦးနှင့်ရွာသားတဦးအား မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ သတ်ဖြတ်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဆင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးသွားမည်ဟု ကယားပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် အကောင်းဆုံးနည်းဖြင့်ဖြိုရှင်းသွားမည်ဟုလည်း ကယားပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီး ဦးတီရယ်မှ ပြောသည်။ <a href="#">(VOA)</a></p> <p>ရိုက်တာ သတင်းထောက်နှစ်ဦးကို ဒီဇင်ဘာ၂၇ရက်နေ့ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာဒုံတရားရုံးတွင် ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီဆယ်ရက်တွင် ရုံးချိန်းထပ်မံချိန်းဆိုခဲ့ကာ ရမန် နောက်ထပ် နှစ်ပတ်ယူခဲ့သည်ဟု ရှေ့နေမှ ပြောကြားသည်။ တရားရုံးသို့ ရောက်ရှိလာချိန်တွင် ကိုလင်းနှင့် ကိုကျော်စိုးဦးတို့မှာ ဖမ်းဆီးခံရနောက် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များနှင့် ရှေ့နေတို့အား တွေ့ဆုံခွင့်ရခဲ့သည်။ <a href="#">(Frontier)</a> <a href="#">(Mizzima)</a> <a href="#">(The Ladies)</a> <a href="#">(RFA)</a> <a href="#">(BBC)</a> <a href="#">(7Day)</a> <a href="#">(VOA)</a> <a href="#">(MOI)</a></p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနဥက္ကဋ္ဌမှ နှစ်သစ်ကူးသဝဏ်လွှာ ပေးပို့လာသည့်အပေါ် ကောင်းမွန်စွာ လက်ခံရရှိပြီး ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း တအေအင်း အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA)မှအကြောင်းပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(TNLA)</a></p>	<p>TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>JMC-S</p> <p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p> <p>Reuters</p> <p>သဝဏ်လွှာ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကယား</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရှမ်း</p>
၂၈.၁၂.၂၀၁၇	<p>ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ(KNPP) တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သေဆုံးသည့် ကိစ္စအား တပ်မတော်မှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးနေကြောင်း သမ္မတရုံး ဝန်ကြီးဌာနပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။အဆိုပါကိစ္စအပေါ် ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် (လွိုင်ကော်)မှ ရှင်းလင်းချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားပြီး KNPP တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သေဆုံးခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြခဲ့သည်။ KNPP အနေဖြင့် အစိုးရနှင့် သဘောတူညီထားသည့် 'အခွန်ကောက်ခံခြင်းနှင့် ဥပဒေနှင့် မညီသော လုပ်ငန်းများ မပြုလုပ်ရန်' အချက်ကိုချိုးဖောက်၍ ဥပဒေမဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းလည်း ရှင်းလင်းခဲ့သည်။ <a href="#">(7Day)</a></p> <p>ရခိုင်မျိုးချစ်ပါတီ (APP) ၏ ရခိုင်နှစ်ပါတီ ပူးပေါင်းရန် ကမ်းလှမ်းချက်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း၌ အကြောင်းပြန်ကြားမည်ဟု ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (ALD) မှ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးကျော်မှပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(The Ladies)</a></p> <p>ကချင်ပြည်နယ် အခြေစိုက် ကချင်နိုင်ငံရေးပါတီ ၄ ခု တပါတီတည်း ပူးပေါင်းရန် သဘောတူထားခဲ့ကြရာမှ လော်ဝေါ် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ (LNUDP)က မပူးပေါင်းမီတွင်နုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ LNUDP ပါတီ၏ ဒုတိယ အတွင်းရေးမှူး ဦးဒေးဗစ်မှ " ဗဟိုကော်မတီ ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ပါတီတစ်ခုတည်း ဖြစ်ဖို့က မဖြစ်နိုင်ဘူး။ ရိုးရိုးလေး ပူးပေါင်း ကော်မတီ ဆိုရင်တော့ ရတယ်။ အခုလို ဆုံးဖြတ်ရတာက ကျနော်တို့က သီးသန့်လူမျိုးစု ဖြစ်နေတယ်။ အဲဒါက အဓိက မပေါင်းနိုင်တော့တဲ့ အကြောင်းပါ" ဟု နုတ်ထွက်ခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောဆိုခဲ့သည်။<a href="#">Irrawaddy</a></p>	<p>KNPP-TMT ပဋိပက္ခ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p>	<p>ကယား</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ကချင်</p>

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]  
 ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ ဒီဇင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

	နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကယားပြည်နယ် လူထု ကိုယ်စားလှယ်တို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းတစ်ခုကို ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ ပြည်နယ်ခန်းမတွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(DVB)</a> <a href="#">(The Ladies)</a>	ငြိမ်းချမ်းရေး စကားပိုင်း	ကယား
--	---	---------------------------	------